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POSEŁ NA SEJM RP 

ANNA ELŻBIETA SOBECKA 

AS/I/3/19 

Szanowny Pan            

Marek Kuchciński 

Marszałek Sejmu RP 

 

Na podstawie art. 192 Regulaminu Sejmu składam na ręce Pana Marszałka interpelację 

poselską skierowaną do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi w sprawie ochrony 

ubezpieczeniowej upraw rolnych. 

Szanowny Panie Ministrze, zwrócili się do mnie samorządowcy powiatu włocławskiego 

z interwencją w sprawie rolników, wobec których Powszechny Zakład Ubezpieczeń SA 

dokonuje w arbitralny sposób zmian w zakresie ochrony ubezpieczeniowej upraw rolnych, w 

szczególności rzepaku. 

Jak piszą, Powszechny Zakład Ubezpieczeń S.A. ogranicza zakres swojej 

odpowiedzialności z tytułu zawartych polis ubezpieczenia upraw rolnych. Zmiany 

wprowadzane przez ubezpieczyciela często znacząco zmniejszają odpowiedzialność kwotową 

zakładu, ograniczają areał upraw objętych ochroną ubezpieczeniową. W świetle 

przekazywanych informacji, działania te najczęściej są sprzeczne ze stanem faktycznym. 

Uprawy rzepaku w większości przypadków są w dobrym stanie. Twierdzenia zawarte w 

korespondencji kierowanej do rolników nie są podparte danymi możliwymi do obiektywnej 

weryfikacji. Przeczą ustaleniom dokonywanym przez przedstawicieli ubezpieczyciela na etapie 

zawierania polis. Zmniejszenie areału podlegającego ochronie ubezpieczeniowej nie jest 

odnoszone do konkretnych obszarów upraw. W żaden sposób rolnikom nie jest wyjaśniane i 

precyzowane jak pozyskano dane stanowiące podstawę podejmowanych działań, tj. np. za 

pomocą jakich urządzeń dokonano badań, w jaki sposób te urządzenia spełniają odpowiednie 

normy. 

W szczególności budzi uzasadnione rozgoryczenie rolników fakt, iż oświadczenia w 

tym zakresie zostały doręczone najczęściej po upływie terminów, w których mogli dokonać 

zmian w zakresie ubezpieczenia upraw rolnych lub podjąć inne czynności zmierzające do 

zabezpieczenia swojego mienia.  

W związku z korespondencją samorządowców powiatu włocławskiego zwracam się z 

pytaniem: 

 

1. Czy możliwe jest zorganizowanie konsultacji z przedstawicielami rolników? 

2. Czy możliwa jest pilna weryfikacja umów? 

Anna Sobecka 

Poseł na Sejm RP 



Do wiadomości: 
1. Pan Mateusz Morawiecki – Prezes Rady Ministrów, 

2. Pan Paweł Surówka – Prezes Zarządu Powszechnego Zakładu Ubezpieczeń S.A. 

3. Pan Jacek Jastrzębski – Przewodniczący Komisji Nadzoru Finansowego 

4. Pani Alkesandra Wiktorow – Rzecznik Finansowy 

5. Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski 

6. Pan Eugeniusz Gołembiewski Burmistrz Kowala 

7. Pan Marek Wiliński – Burmistrz Lubienia Kujawskiego 

8. Pan Stanisław Budzyński – Burmistrz Lubrańca 

9. Pan Tomasz Chymkowski – Burmistrz Brześcia Kujawskiego 

10. Pan Marek Dorabiała – Burmistrz Izbicy Kujawskiej 

11. Pan Jarosław Grabczyński – Burmistrz Chodecza 

12. Pani Magdalena Korpolak-Komorowska – Wójt Gminy Włocławek 

13. Pani Larysa Krzyżańska – Wójt Gminy Lubanie 

14. Pan Stanisław Sadowski – Wójt Gminy Baruchowo 

15. Pan Stanisław Adamczyk – Wójt Gminy Kowal 

16. Pan Zbigniew Słomski – Wójt Gminy Fabianki 

17. Pan Roman Nowakowski – Wójt Gminy Choceń 

18. Pan Marek Klimkiewicz – Wójt Gminy Boniewo 


